
Byli jste někdy v cirkusu? Já myslím, že určitě. A mohli jste se někdy toho cirkusu také zúčastnit? Asi 
ne. Ale v sobotu 6. září 2014 to možné bylo! Do Znojma totiž přijel cirkus KPŽ neboli Kolo pro život 
v plné své kráse a každý z nás, kdo má kolo, se ho mohl za skromný poplatek pár stovek korun osobně 
zúčastnit. Několik členů našeho týmu včetně mě neodolalo této mimořádné nabídce a tak se stalo, že 
jsme výše zmíněnou sobotu stáli na konci startovního roštu na Masarykově náměstí. Velký cirkus 
vyžaduje velké peníze, velké peníze potřebují velké sponzory, velcí sponzoři potřebují velký dav 
potencionálních oveček. A zde to bylo vše jako na talíři vidět – vše v jednom. Česká spořitelna, 
Kooperativa, Škoda auto, Nova, Nutrend, Specialized, 2200 lidí a tak dál a tak dál. Prostě velký 
byznys, jako z amerického filmu. V 11.30 jsme odstartovali směrem k Vlkově věži. První zúžení ulice 
v této části hned znamenalo dle očekávání první zácpu a zběsilé brzdění. Jakmile se u Krajzáku silnice 
rozestoupila, tisíce nadšených hlav duplo do pedálů a zběsile se řítilo po Vídeňské dolů do Oblekovic. 
Uprostřed kopce byla čtyřproudá sinice zúžena o oplocený výkop přesně uprostřed, což znamenalo 
konec pro jednoho přemotivovaného bikera, který si takového detailu nevšiml a v rychlosti kolem 60 
km/h rozrazil ochranná pletiva a pokusil se vlastní hlavou prozkoumat výkop. Nevím, možná ještě 
dnes je v nemocničním ošetření… Když divoký peloton zatočil do starých Oblekovic, jednomu bikerovi 
praskla v plné rychlosti přední pneumatika, hodil vzorového „štybara“ obličejem do asfaltu a druhý 
biker, jedoucí za ním, tohoto nešťastníka pro jistotu ještě přejel. Prostě, cirkus. Druhá zácpa pelotonu 
začala zhruba o kilometr dál při prvním pokusu nájezdu do terénu pod Načeratičákem. Když se 
nakonec vše jakž takž znovu rozjelo, byl myslím Boudný a spol už někde ve Vrbovci. Každopádně já se 
rozhodl, že pojedu striktně svým pravidelným, avšak celkem intenzivním tempem, přičemž na 
dlouhých rovinách, které nás čekaly, budu využívat, pokud to půjde, závětří různých skupin bikerů. 
Kupodivu tuto moji brilantně stanovenou taktiku používal skoro každý…  A tak jsem se až po 
Dyjákovičky střídal s Pepem Kutinou a Georgem. Za „zákeřným“ asfaltovým výjezdem k Lampelbergu 
jsem před sebou uviděl Hansiho juniora. Po objetí malé části vinohradu pod Lampelbergem jsem 
v mírném výjezdu nasadil na jeho předjetí. Ačkoli si do té doby držel rovnou stopu, v tom okamžiku 
mi začal šikmo najíždět před kolo. On mě snad cítí, nebo co, říkal jsem si a v mysli mi hned vytanula 
scéna z letošního Znovín-cupu, kdy mě obdobným způsobem dokonce poslal na chvíli do pole. Ale 
tentokrát naštěstí na poslední chvíli ucukl a tak mi mimořádně neublížil. Na následující rovině po 
hraniční čáře do Jaroslavic jsme se jako kočka s myší tahali o pozice ve trojici s Georgem a Orrou. 
Během tohoto dovádění jsem měl možnost všimnout si neobvyklého jízdního stylu Orry. Sedlo má 
vytaženo poměrně dopředu, on sám sedí ještě na jeho špičce, takže vypadá, jakoby měl každou chvíli 
přepadnout na řídítka a jako bonus má stále zařazenou maximálně střední placku! Velkou prostě 
nezná. Celkem úsměvné bylo sledovat jeho frenetickou frekvenci šlapání – jako králíček Duracell. 
Avšak, výsledek je nejdůležitější a platilo to i zde – Orra nám oběma ujel. Pro mě osobně se stala 
alfou a omegou závodu pasáž jízdy za Jaroslavickým rybníkem, kopírující tok řeky Dyje v jejím 
protisměru. Rozbitý úsek po trávě, jakoby speciálně dělaný pro 29 palcové biky, mé 26 palcové 
vykopávce nebyl nakloněn a já se jen prosebně díval, kde bude konec. Ten nastal v podstatě projetím 
mezičasového koberce u silnice ze Strachotic. Poté následoval obdobný úsek, avšak na již 
kultivovanější cestě, takže další utrpení se nekonalo. V tomto úseku jsem zničehonic vedle sebe vlevo 
zahlédl projíždět středem pole motorku vodiče závodu. Nejdřív jsem nechápal, proč jede vodící 
motorka teď a tady, ale asi za dalších 15 vteřin jsem pochopil. Zprava mě zhruba dvojnásobnou 
rychlostí, než byla moje, doslova předletěl Bencík, jakožto vedoucí muž 30 km pelotonu. Než jsem 
projel lávku kolem Krhovického splavu, Bencík už nikde na obzoru nebyl vidět! Neuvěřitelné! Po této 
brutální scéně jsem vytáhl ze zadní kapsy dresu Turbosnack zřejmě v mylném dojmu, že zrychlím na 
obdobnou rychlost, jakou měl ten rakeťák ze Šatova. Samozřejmě, nestalo se a tak jsem postupně 
kodrcal až na závěrečný asfalt z obce Dyje do Dobšic. Zde, nevím proč, si moje hlava řekla, že už je 
vlastně po závodu a spíš ve vzpřímeném posedu jsem dojel postupně do cílové rovinky. Byl jsem tak 
nějak vnitřně uspokojen a pár příček v pořadí sem, pár příček v pořadí tam, mě v podstatě už vůbec 
netrápily. Když jsem později zjistil, že ředitel závodu Bencíka diskvalifikoval, protože jel na 
cyklokrosovém kole, tak už jsem se jen smál. Prostě, byznys je byznys, cirkus je cirkus, takže vítězem 
bude závodník České spořitelny a nikdy jinak. A že to nedokáže na kole? Neva, pomůžeme mu! No fuj. 
Zvláštní, že Louda, jedoucí na starém silničním rámu f1, nikoho v cíli nezajímal…       geri©        


